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ПРЕСКЛИПИНГ 

26 юли 2021 г., понеделник 

www.btv.bg, 23.07.2021г. 

https://btvnovinite.bg/bulgaria/novijat-shef-na-pirogov-upravlenieto-na-bolnicata-

njama-da-se-sluchva-chrez-mediite.html 

 

Новият шеф на „Пирогов“: Управлението на болницата няма да се случва чрез 

медиите 

 

Проф. Иван Поромански посочи, че ще се посвети на развитието на лечебното 

заведение 

 

Управлението на болницата няма да се случва чрез медиите. Това каза новият шеф на 

„Пирогов“ проф. Иван Поромански в изявление във „Фейсбук“. 

Той наследи на поста проф. Асен Балтов, който беше отстранен от служебния здравен 

министър Стойчо Кацаров след разследване на НЗОК за злоупотреби в лечебното 

заведение. Това решение предизвика напрежение сред служителите на болницата и те 

излязоха на протест. 

„Болница „Пирогов“ е стратегическо лечебно заведение и аз ще се посветя на 

успешното му развитие в бъдеще. Бъдеще, в което пациентът ще бъде на първо място“, 

пише още проф. Поромански. 

33 г. от професионални му път са свързани със столичната спешна болница. Досега той 

ръководеше Клиника по гнойно-септична хирургия в „Пирогов“. 

Професор Иван Поромански завършва медицина през 1985 г., а през 1991 г. придобива 

специалност „Хирургия”. През 1997 г. става специалист в ортопедията и 

травматологията, а 11 г. по-късно и в спешната медицина. 

Очаквайте тази неделя в „120 минути“ по bTV първото телевизионно интервю на проф. 

Поромански, след като оглави спешната болница. 

 

www.nova.bg, 23.07.2021г. 

https://nova.bg/news/view/2021/07/23/334539/ 

 

Лекари прогнозират четвърта вълна на COVID-19 още през август 

 

Бургаска област отново е в жълтата зона, започва разкриването на COVID легла 

Ръст на новите случаи на COVID-19 у нас. Делта вариантът на вируса се регистрира все 

по-често в страната. 

Бургаска област отново е в жълтата зона, започва разкриването на COVID легла. 

Заради повишаването на новите случаи здравното министерство взе мерки. До седмица 

всички РЗИ-та  ще свикат областните кризисните щабове, за да набележат мерките при 

различни нива на заболеваемост. В Габрово вече са готови за такава среща и прилагане 

на плана. 

„Бяхме обвинявани през миналата година при въвеждането периодично на 

противоепидемични мерки в липсата на предвидимост. Сега в него има ясно и логично 

разграфени 4 нива на заболяемост”, каза Николай Пенчоков, директор на РЗИ-Габрово. 

В началото на пандемията, в града беше регистриран първият доказан случай на 

COVID-19 у нас. Месеци наред областта държа едни от най-високите нива на 

заболеваемост. Сега ще разчитат на натрупания опит. 

http://www.btv.bg/
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 „Не сме неподготвени категорично го заявявам, както лечебната мрежа, така и РЗИ”, 

обясни Пенчоков. 

Ръст на новозаразените с COVID-19 у нас 

В готовност преминават и  лечебните заведения в страната. С достатъчно екипи и 

оборудване е една от русенските болници. Притесненията им обаче са за 

финансирането на пътеките. 

 „Самата клинична пътека за лечение на коронавирус е недофинансирана. Все още няма 

разписана клинична пътека за лечение на „пост-COVID-синдром” и ние се 

принуждаваме да приемаме пациенти по различни диагнози”, каза Алисе Муртезова, 

административен директор на УМБАЛ „Медика-Русе”. 

Четвъртата вълна у нас е възможна още следващия месец. Делта вариантът на COVID-

19 е на път да стане доминиращ. 

 „До 8 юли повече от половината от секвенираните варианти са с Делта вариант”, заяви 

доц. Любомира Гломб. 

Изследване: Ваксините дайстват и при Делта варианта на COVID-19 

Ваксинацията остава единственият щит и срещу новият вариант на коронавируса, 

припомнят лекарите. 

„Докато при уханския вариант и първата доза на ваксината даваше много добра 

ефективност. Сега, особено при Делта варианта, ефективността на ваксината само при 

първа доза е около 50 %  и се вдига на 88 след втората”, каза Гломб. 

Според доц. Гломб при Делта варианта е регистрирана сравнително ниска смъртност, 

но значително по-висока заболеваемост сред младите хора. 

 

www.bnt.bg, 23.07.2021 г. 

https://bntnews.bg/news/prof-getov-balgariya-e-na-posledno-myasto-po-procent-

imunizirani-1163296news.html 

 

Проф. Гетов: България е на последно място по процент имунизирани 

 

За съжаление нашата страна е на последно място по процент имунизирани. В България 

имаме имунизирани с първа доза около 2 млн. души, но това е далеч от необходимата 

бройка, за да говорим за колективен имунитет. Това заяви в "Денят започва" 

представителят на България в Европейската агенция по лекарствата проф. Илко Гетов. 

"Имунитетът създаден от ваксинирането е по-траен от имунитета създаден от 

преболедуването. Няма данни за повече от 5-6-8 месеца имунитет след преболедуване", 

каза проф. Гетов. 

По думите му на този етап имунитетът след ваксиниране трае година, година и 

половина. 

Проф. Гетов подчерта, че на този етап в Европейската агенция няма постъпило 

заявление да се обяви, че трябва да бъде поставяна трета доза. 

"Вирусът, за да съществува, той трябва да се нанесе върху гостоприемника, върху 

човешкия организъм, той също се изменя, както виждате вече има Делта вариант, който 

е малко по-различен, ако инкубационният вариант на британския вариант беше 7-8-10 

дни, тук вече говорим за 4 дни, но с много по-висока степен на разпространение на 

заразата, което означава, че самият вирус също се приспособява към новите условия и 

усилията на човечеството да преустанови с тази зараза", каза той. 

 

www.nova.bg, 25.07.2021 г. 

https://nova.bg/news/view/2021/07/25/334695/ 

 

http://www.bnt.bg/
https://bntnews.bg/news/prof-getov-balgariya-e-na-posledno-myasto-po-procent-imunizirani-1163296news.html
https://bntnews.bg/news/prof-getov-balgariya-e-na-posledno-myasto-po-procent-imunizirani-1163296news.html
http://www.nova.bg/
https://nova.bg/news/view/2021/07/25/334695/


Page | 3 

3 

Доц. Кунчев: Следващата вълна на COVID-19 ще е на неимунизираните и младите 

 

В Западна Европа най-засегнати са хората между 20 и 30 години, обясни той 

„Съгласен съм с извода на гръцкия здравен министър – следващата вълна ще е на 

неимунизираните. Аз бих добавил и на младите хора”. Това коментира в предаването 

„Неделята на NOVA” доцент Ангел Кунчев. 

Той обясни, че в Западна Европа най-засегнати от Делта варианта са хората на възраст 

между 20 и 30 години. А в някои страни, като Кипър например – най-засегнати са 

децата между 8 и 11 години. По думите му от една страна е спецификата на Делта 

варианта, а от друга това, че тези групи са най-слабо имунизирани. Доц. Кунчев все пак 

отбеляза, че имунизацията на децата и то над 12 години започна сравнително скоро. 

Проф. Гетов: Дано наваксаме с ваксинирането преди четвъртата вълна на 

COVID-19 
В България с две дози са имунизирани около 16%, а поне с една доза над 19%. 

„Върви процесът. Има дни с по 10-15 000 имунизации на ден. Ако правехме по 30 000 

имунизации на ден, имаше някаква вероятност до септември да стигнем до 70%. 

Очевидно няма да ги стигнем”, коментира доц. Кунчев. 

Той обясни, че една игла осигурява между 40 и 60% защита, според ваксината. След 

втората игла трябват 14 дни, през които антителата да стигнат високи нива. 

И докато в България има неизползвани количества ваксини с изтичащ срок на годност, 

в много други страни има недостиг. Доц. Кунчев обясни, че в Африка е ваксинирано 

едва 3% от населението. Запитване за ваксините, които ни остават, имало дори от 

страни като Португалия.   

 

www.bgonair.bg, 23.07.2021г.  

https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/233889-bolnitsite-imat-oshte-3-mesetsa-za-

kandidatstvane-za-evropari-za-kovid-otdeleniya 

 

Удължиха срока за кандидатстване за евросредства за Ковид отделения 

 

Над 129 млн.лв. са средствата за ремонтни дейности, апаратура и внедряване на 

телемедицина 

 

С три месеца се удължава срокът, в който Министерството на здравеопазването и 

лечебни заведения в страната могат да  кандидатстват  по процедурата "Мерки за 

справяне с пандемията” на Оперативна програма "Региони в растеж“ 2014-2020 г. Със 

Заповед на заместник-министъра на регионалното развитие и благоустройството и 

ръководител на Управляващия орган на ОПРР Валентина Върбева крайният срок за 

подаване на проектите се променя от 29 юли на 29 октомври 2021 г.  

Бенефициент по мярката за преодоляване на последствията от Ковид-19 е 

Министерството на здравеопазването, като проектите могат да бъдат изпълнявани и в 

партньорство с общини и/или с общински лечебни заведения, а бюджетът е в размер на 

почти 129,3 млн..лв. 

Дейностите са насочени към укрепване капацитета на болничната мрежа, чрез 

реконструкция, проектиране и ремонтни дейности за обособяване на изолирани 

структури за лечение на пациенти с Ковид-19 към болниците.  

Ще се финансират и мерки за внедряване на телемедицина с оглед редуциране на 

контактите на инфектираните с коронавирус пациенти при получаване на медицински 

грижи. 

https://nova.bg/news/view/2021/07/24/334576/%D0%BF%D1%80%D0%BE%D1%84-%D0%B3%D0%B5%D1%82%D0%BE%D0%B2-%D0%B4%D0%B0%D0%BD%D0%BE-%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B0%D0%BA%D1%81%D0%B0%D0%BC%D0%B5-%D1%81-%D0%B2%D0%B0%D0%BA%D1%81%D0%B8%D0%BD%D0%B8%D1%80%D0%B0%D0%BD%D0%B5%D1%82%D0%BE-%D0%BF%D1%80%D0%B5%D0%B4%D0%B8-%D1%87%D0%B5%D1%82%D0%B2%D1%8A%D1%80%D1%82%D0%B0%D1%82%D0%B0-%D0%B2%D1%8A%D0%BB%D0%BD%D0%B0-%D0%BD%D0%B0-covid-19/
https://nova.bg/news/view/2021/07/24/334576/%D0%BF%D1%80%D0%BE%D1%84-%D0%B3%D0%B5%D1%82%D0%BE%D0%B2-%D0%B4%D0%B0%D0%BD%D0%BE-%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B0%D0%BA%D1%81%D0%B0%D0%BC%D0%B5-%D1%81-%D0%B2%D0%B0%D0%BA%D1%81%D0%B8%D0%BD%D0%B8%D1%80%D0%B0%D0%BD%D0%B5%D1%82%D0%BE-%D0%BF%D1%80%D0%B5%D0%B4%D0%B8-%D1%87%D0%B5%D1%82%D0%B2%D1%8A%D1%80%D1%82%D0%B0%D1%82%D0%B0-%D0%B2%D1%8A%D0%BB%D0%BD%D0%B0-%D0%BD%D0%B0-covid-19/
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Целта на мярката е да се  подкрепи здравната система в условията на сериозно 

изпитание и да се създаде готовност за реакция при следващи епидемични ситуации, 

чрез осигуряване на достъп до качествено лечение и развитие на телемедицината за 

осигуряване на живота и здравето на гражданите. 

 

www.actualno.com, 25.07.2021 г. 

https://www.actualno.com/healthy/sedmicata-na-koronavirusa-vidim-ryst-na-novite-

sluchai-i-na-procenta-polojitelni-testove-news_1623322.html 

 

Седмицата на коронавируса: Видим ръст на новите случаи и на процента 

положителни тестове 

 

Видимо новите случаи на коронавирус в България растат, но поне засега няма видим 

голям натиск върху здравната система. Нови данни обаче демонстрират, че Делта 

коронавирусът (т.нар. индийски вариант) е доминиращ в България и тепърва ще оказва 

влияние в надигащата се нова вълна. 

Припомняме, че през миналата седмица беше сложен край на 15 поредни седмици на 

свиване на заразата. 

За изминалата седмица (19.07 - 25.07.21) (припомняме, че всеки дневен отчет се отнася 

за денонощието преди да излезе) има открити 215 случая повече на седмична база - 699 

спрямо 484 за периода 12.07 - 18.07.21. Има обаче и повече направени тестове - 5302 по

вече (PCR плюс антигенни). Сега са направени 98 408 теста, преди седмица бяха 93 

106. Но процентът на положителните тестове расте - 0,71% спрямо 0,51% преди 

седмица. Това означава 39,21% ръст на седмична база спрямо 10,86% през миналата 

седмица. 

Преди седмица имаше 72 случая повече на седмична база - 484 спрямо 412 за периода 

05.07 - 11.07.21, но и 4122 повече теста (PCR плюс антигенни). Преди 2 седмици имаше 

107 случая по-малко на седмична база - 412 спрямо 519. Преди 17 седмици за последно 

дотук все още бяхме във фаза на увеличение на новите случаи - имаше 688 нови случая 

повече на седмична база и само 94 теста повече. За периода 22.03 - 28.03.21 г. имаше 25 

290 официално регистрирани случая на COVID-19 в България, като 10 282 бяха 

"хванати" с антигенен  тест - т.е. това беше седмичният пик на третата вълна в 

България. 

14-дневната заболяемост е вече 17.10 спрямо 12.95 в края на миналата седмица. Преди 

2 седмици беше 13.46, а преди 3 седмици - 14.88. Преди 17 седмици 14-дневната 

заболяемост на 100 000 души население стана 717.73 души, което е и пикът в третата 

вълна. Припомняме, че здравният министър в третото правителство на Бойко Борисов 

проф. Костадин Ангелов предупреди за нови мерки при прескачане на границата от 200 

души на 100 000 и имаше по-сериозно затваряне в периода 22.03 - 31.03.21 г. - ето и 

ЗАПОВЕДТА С ПОДРОБНОСТИТЕ за този период! 7-дневната заболяемост вече е 

10.11 спрямо 7.00 в края на миналата седмица и 5.96 преди 2 седмици. 

14-дневната смъртност е 0.77 на 100 000 души. За сравнение, преди седмица беше 1.23, 

преди 2 седмици беше 1.63. Преди 14 седмици беше 24.47 души на 100 000 население - 

пикът в резултат на третата вълна. Още: "Джонс Хопкинс": България е първа в Европа 

и втора в света по смъртност от COVID-19* " 

http://www.actualno.com/
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Тенденцията да се правят много повече антигенни тестове, отколкото PCR тестове, се 

запазва - 75 441 спрямо 76 139. Съответно, има 389 положителни (0,51%) спрямо 310 

положителни (0,40%) преди седмица. Преди две седмици имаше 263 положителни 

(0,36%). Това значи, че процентът на положителните проби на този вид тестове се 

увеличава с 27,50% спрямо ръст от 11,11 на сто в края на миналата седмица. 

И при PCR тестовете има увеличение. За тази седмица са направени 22 967 PCR теста и 

положителни са 310 (1,34%) спрямо направените преди седмица 16 967 PCR теста, от 

които положителни бяха 174 (1,02%). Преди две седмици имаше 17 739 PCR теста и 

положителни бяха  149 (0,83%). Така за втори пореден път от доста време имаме 

повишение на положителните проби при този вид тестове, считани за "златен стандарт" 

за откриване на COVID-19 - 31,37%. За сравнение, в края на миналата седмица имаше 

ръст от 22,89 на сто. 

Общият процент на положителните проби за цялата пандемия в България дотук вече е 

12,05% (423 629 при 3 513 211 направени тестове, включително 1 302 014 антигенни). 

За сравнение, предишната седмица процентът беше 12,38% (422 930 положителни при 

3 414 813 направени теста, включително 1 226 578 антигенни). Вече има 15 поредни 

седмици на спад в показателя - в пика на третата вълна общият процент беше 16,39 на 

сто (371 531 случая при 2 266 672 теста, включително 530 478 антигенни). В коледната 

седмица на 2020 година процентът на всички дотогава направени тестове беше 17,50 

на сто (197 384 случая при 1 127 820 теста, включително 5191 антигенни). 

Натовареността на болниците за последно спря да намалява към 31.01.2021 г. имаше 

2866 хоспитализирани т.е. 9 повече на седмична база. Но към 25 юли 

хоспитализираните са 711 т.е. 30 по-малко за седмица. Към 18 юли хоспитализираните 

бяха 741 т.е. 81 по-малко за седмица. Към 02.05.21 г. хоспитализираните бяха 6790 т.е. 

1297 по-малко в болница за седмица, което беше абсолютен рекорд за 7 дни! Към 

04.04.21 г. хоспитализираните бяха 10 521 - настоящият негативен седмичен рекорд, 

т.е. 847 повече в болница за седмица, но на 5.04.2021 г. имаше общо 10 649 души в 

болница! Към 21.03.2021 г. хоспитализираните бяха 8545 т.е. 1597 души повече в 

болница само за седмица, подобрен седмичен рекорд! Преди 31 седмици имаше ръст от 

265 души повече, влезли в лечебно заведение! Тогава имаше 7224 хоспитализирани, 

което беше черният рекорд при тази пандемия, но той вече беше подобрен, при това с 

много! 

Картината за интензивно отделение изглежда все по-оптимистична, като за поредна 

седмица има намаление. Там има 77 души, т.е. 13 по-малко на седмична база - точно 

колкото и през миналата седмица. Тогава имаше 91 души. Преди 2 седмици имаше 104 

души т.е. 50 по-малко на седмична база. На 28.03.2021 г. в интензивно отделение 

имаше 769 души т.е. увеличение със 78 души на седмична база. На 21.03.2021 г. в 

интензивно отделение имаше 691 души, т.е. увеличение със 169 души на седмична база 

- два рекорда, хем по общ брой, хем по увеличение, като първият беше подобрен само 

след седмица. Няма обаче статистика на изписаните от интензивно отделение, 

съответно и колко от случаите там са завършили трагично. 

Процентът на хора на интензивно лечение от влезлите в болница продължава да е 

висок, но все пак има намаление на седмична база - 10,82% (77 от 711) спрямо 12,28% 
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(91 от 741) миналата седмица. Преди 2 седмици процентът беше 12,65 на сто (104 от 

822), което е моментният рекорд. 

Съгласно официални данни на НЗОК, предоставени на Actualno.com към края на юни, 

2020 година, средният престой в болница на болен от COVID-19 е 29 дни! В това число 

обаче влизат както хората в интензивно отделение, така и само среднотежките и малко 

по-леки случаи, които обаче влизат в болница. Иначе обичайната клинична пътека към 

днешна дата е 10 дни, а още 7 след това домашна карантина. Според официално 

проучване в Германия, публикувано в авторитетното медицинско списание Lancet и в 

Deutsche Welle, за периода 26 февруари – 19 април 2020 година, влезлите в болница без 

да стигат до респиратор, остават там средно 12 дни, а тези на респиратор – 25 дни, като 

средно престоят е 14 дни. Германското проучване обаче изследва главно смъртността 

от COVID-19, по данни на 920 германски болници за над 10 000 пациенти общо, всички 

със средни по сила и по-тежки симптоми на болестта. Заключението е, че 53% от 

поставените на респиратор умират, като вероятността за смъртен изход е по-голяма до 

десетия ден от интубиране и поставяне на респиратор, но с изрично уточнение, че 76% 

от нуждаещите се от респиратор са по-възрастни хора т.е. над 60 години и с 

придружаващи заболявания. 56% от поставените на респиратор са били високо кръвно 

налягане, 28% - с диабет, а 27% - с аритмия. 

Починалите от началото на пандемията с диагноза COVID-19 са вече 18 193, спрямо 

18 169 (за периода 12.07 - 18.07) - 24 души са загубили битката с вируса през 

последната седмица. За сравнение, преди 2 седмици бяха 18 140 т.е. 29 починали за 

седмица.  

Общо  1 966 097 дози ваксина срещу коронавирус са поставени към днешна дата 

спрямо 1 850 490 преди седмица. 896 698 - 12,98 на сто са със завършен ваксинационен 

цикъл т.е. по 2 дози ваксина спрямо 847 999 души миналата седмица. При сега 

одобрените за ползване ваксини в ЕС (без "Янсен", която е еднодозова) най-пълен 

имунитет срещу COVID-19 се постига до седмица-две след поставяне на втората доза! 

Има 67 677 поставени дози от "Янсен", но необяснимо в статистиката те се водят първа 

доза, а не завършена имунизация. 

А ко  приемем подхода от миналата година на проф. Николай Витанов, който се 

занимава с математическите модели за Националния оперативен щаб (НОЩ), то към 

днешна дата има 58 328 души, които са заразени с коронавирус и които са заразни 

(умножени по 8 са официално отчетените 7291 активни случая). Преди седмица бяха 60 

728 души (7591 активни случая, умножени по 8). Преди 2 седмици бяха 63 928 души, 

които са заразени с коронавирус и които са заразни (умножени по 8 са официално 

отчетените 7991 активни случая). Към 06.12.2020 година беше отчетен абсолютният 

пик досега 763 536 души (95 442 активни, умножени по 8), след което започна спадът. 

Само че самият Витанов на 31.01.2021 г. пред БНТ вече заговори за нова сметка - да се 

умножава по 4, а не по 8! Професорът повтори същото на 26.05.2021 г. пред Нова 

телевизия. Учителят Петър Велков обясни в Студио Actualno защо - сега се правели 

повече тестове, отколкото през лятото и началото на есента на 2020 година. Справка на 

Actualno.com показва, че откакто Витанов за пръв път заговори  за промяна на 

формулата, тестовете са се увеличили максимум 2 пъти седмично (с изключение на 

последните 17 седмици, когато можем да говорим вече за тройно увеличение, а преди 
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13 седмици дори 3,5 пъти), а не 4 пъти. А ако умножим по 4, то заразени с коронавирус 

и заразни към днешна дата са 29 164. В края на предишната седмица те бяха 30 364, а 

преди две - 31 964. 

К а к  се управлява здравната криза с COVID-19 в България? Официално 

карантинираните са 11 147 т.е. отново имаме ръст при този показател спрямо 7 291 

активни случаи за седмицата. Миналата седмица карантинираните бяха 10 196 при 7591 

активни случаи. С други думи, има 3856 карантинирани повече, отколкото са активните 

случаи, но и това е число, което далеч не би могло да обхване контактите на всички 

активни случаи. Стои и въпросът дали увеличението на карантинираните не е заради 

връщащи се в България от почивка хора, които остават под карантина без да има 

видими симптоми, но защото не са си направили PCR тест и предстои да го направят 

скоро. 

Преди седмица, имаше 2605 карантинирани повече от активните случаи! Преди 2 

седмици имаше 1427 карантинирани повече. Но седмици и седмици наред имаше много 

повече активни случаи, отколкото карантинирани. Най-пресните примери - преди 4 

седмици имаше 1419 некарантинирани активни случая, преди 5 седмици - 3852. Преди 

26 седмици не бяха карантинирани 11 156 активни случая, преди 27 седмици - 26 997, а 

преди 28 седмици - 28 984. Обяснението на МВР министъра от третото правителство на 

Бойко Борисов (то управляваше тогава) за този "феномен" - ТУК! 

 

 
26.07.2021 г., с. 4  

 

Стойчо Кацаров иска частни каси - възможността за избор на хората ще засили 

контрола в болниците 

 

• Министърът против задължителна ваксинация на медиците 

• За първи път от март ръст на новите болни две последователни седмици, 

за последните 7 дни е с 44% 

 

За вдигане на цената на клиничната пътека за COVID и незабавни промени в законите, 

така че здравната ни система да стане по-гъвкава и адаптивна и да се избегне толкова 

висока смъртност при очакваната нова пандемична вълна. За това се обяви служебният 

здравен министър Стойчо Кацаров. Реформата в системата не може да търпи повече 

отлагане, но за да се случи, е нужен работещ парламент, коментира той пред БНР. 

Кацаров се обяви отново за демонополизация на здравната каса. От това най-много 

щели да спечелят потребителите, защото отделните фондове ще се борят да привлекат 

повече хора, като контролират по-стриктно дейностите в болниците, за да са доволни 

пациентите. „Възможността потребителите да избират фонд ще доведе до повишаване 

на качеството на медицинските услуги и ефективността на контрола“, смята той. 

Първите и по-лесно изпълними стъпки за реформа са касата и лекарският съюз да 

коригират цените на клиничните пътеки, за да се намалят диспропорциите между 

специалностите, да се прехвърлят повече дейности и пари в доболничната помощ, да се 

въведат коефициенти за тежест на случая и наличие на допълнителни заболявания. 

Всичко това може да се случи за няколко месеца и така ще се доближим до 
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диагностично свързаните групи, въвеждането на които изисква повече време, обясни 

той. Трябвало да се коригира и пътеката за COVID, защото не покрива всички разходи. 

Министърът обаче се обяви против задължителната ваксинация на медиците и хората, 

които работят с уязвими групи, за каквато призовава държавният здравен инспектор 

Ангел Кунчев. „Искам хората да направят своя избор с разума си“, заяви той. 

Рискът от следваща вълна не е малък, не съм спокоен за последиците заради лошото 

състояние на здравната система“, коментира още Кацаров. 

Ръст от 44% на новите заразени за седмица пък отбеляза анализаторът Тихомир Безлов. 

Новите диагностицирани между 17 и 24 юли са 699 при 484 през предишната седмица. 

„В България има втора седмица ръст, това се случва за първи път от края на март. 

Данните показват, че той започна в сряда, 14 юли“, отчита Безлов. Същевременно в 

Европа се регистрира забавяне. „Страните с най-голям ръст като Русия, 

Великобритания, Холандия имат седмичен спад, други като нас, Швеция, Финландия, 

които дълго време избягваха новата вълна, сега започват да растат“, анализира Безлов.  

 

 

 

 

 


